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Beretning BBKV-generalforsamling 29.04.2025 

 

Vi startede året 2024 med en prisstigning på ca. 15%, idet den ordinære drift gav en 

underdækning på Kr. 554.000 trods den samlede øgede brugerbetaling på Kr. 

1.588.000 i forhold til 2023. Det skal siges at vi havde underdækning med ind fra 23 

på Kr. 1.350.250 fordi vi valgte at holde priserne i ro hele 2022 selvom vi fik 

prisstigninger på op til 18% fra TVIS. 

Nogle af årsagerne til årets underdækning hænger sammen med varmeværkets 

mulighed for optimal udnyttelse af værkets forskellige driftsanlæg og de aktuelle 

priser fra TVIS der steg med 10%, el, gas og udnyttelse af produktionen på 

solfangeranlægget. 

• Prisen for et standardhus på 130m2 var 19.380, - inkl. moms. 

• Varmesalget i 2024 har været på 11.763 MWh mod 11.412 i 2023 en stigning 

på 3%. 

• Antallet af forbrugere er 747 for året 

 

Driftøkonomi 

• Varme- og elproduktionen på gasmotoren har det sidste år været på samme 
niveau som i 2023, dvs. omkostningerne til varme- elproduktionen har været 
på samme niveau ca. Kr. 510.000, -, el-indtægten har været betragteligt større 
end indtægten i 2023, med et beløb på 410.000, -, dette er fordi motoren har 
deltaget i el-markeds system ydelser, dvs. at den har stået stille og tjent 
penge. 
  

• Elkedlen har produceret 376 MWh varme mindre en 2023, dette er også 
markedsforholdene der her har indflydelse, priserne har ikke været gunstige 
nok til elkedel drift. 
 

• Vores gas kedel har kørt lidt med 138 MWh. Årsagen til dette er at TVIS 
systemet har manglet varme i de koldeste dage i 2024, og da vores gaskedel 
er den billigste i drift indenfor TVIS forsyningsområdet, bliver den valgt til 
produktion i spidslast perioder. Omkostningerne ved denne drift afregnes af 
TVIS. 
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• Solvarmen har produceret ca. 11 % mindre varme i 2024 end i 2023, da der 
endnu er et år hvor der har manglet sol til produktion af varme. Vi må håbe 
det går bedre fremover. 
 

• Byens forbrug har været 506 MWh større i 2024, ca. 3%, her er det også den 
manglende solindfald der gør sig gældende. 
 

• Når alle de forskellige parametre er lagt sammen og fra trukket, så har TVIS 
måtte levere ca. 800 MWh varme mere i 2024 end i 2023. 
 

• Det er mange forskellige produkter der skal til for at levere varme. 
 

• Forbrugerne har brugt mere varme i 24 hvilket medfører en ekstra betaling af 

ca. Kr. 580.000 inkl. moms, der er gennemført 01.02.2025. 

 

25-års Jubilæum.  

Poul Erik Andersen har den 1. marts arbejdet for værket i 25 år. Poul Erik har fast 

vagt hver 3. uge, så her skal han op om natten hvis der skulle opstå drift 

udfordringer. Ledelsen og bestyrelsen takker Poul Erik for de mange års ansættelse 

og håber ikke han løber fra stillingen de næste mange år. 

Servernedbrud i december.  

Selv om der var planlagt juleferie i uge 52, blev der brugt mange timer på værket, da 

vi havde et servernedbrud i juledagene. Vores IT-leverandørs vagt beredskab fik 

heldigvis systemet op at køre på en midlertidig maskine ind til vores nye server 

kunne leveres. Det var en hardware fejl på en gammel server der var skyld i 

nedbruddet og ikke uventede gæster. 

Grave arbejde på Johan Skjoldborg vej. 

I januar gravede vi af flere omgange på Johan Skjoldborg vej. Der var kommet en 

utæthed i en samling under en isolerings muffe. Selv om rørene er 50 år gamle ser 

de fine ud, men muffer og samlingerne begynder at trænge til udskiftning. Dette vil 

komme med i vores vedligeholdelses plan for de kommende år. 

Forbrugerprisloft på fjernvarme. 
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 Ny lov pr. 1. januar 2025. Den første januar 2025 trådte den nye lov om 

forbrugerprisloft på fjernvarme i kraft. Bredsten-Balle kraftvarmeværks pris ligger 

under det fastsatte prisloft for 2025. 

 

Konkurrence sagen 

Som det fremgår af regnskabet, er BBKV sammen med 48 andre værker blevet part i 

en sag hvor konkurrencerådet har afsagt en kendelse om at konkurrenceloven er 

overtrådt i forbindelse med at en aftale med Effekthandel i Ikast om koordinering af 

priser på reservekapacitet i Vestdanmark. 

 Når der i forbindelse med aflæggelsen af et årsregnskab er tale om en mulig 
bødestraf, skal risikoen vurderes. Dette er sket såvel juridisk som revisionsmæssigt. 
Bredsten Varmeværks ledelse og bestyrelse vurderer det ikke er sandsynligt at 
værket, dens bestyrelse eller ledelse straffes med bøde. 
  
Det er Bredsten-Balle Kraftvarmeværk A.m.b.a. vurdering konkurrencelovgivningen 
ikke kan tages i anvendelse i denne sag, da ”den solgte vare” kun kan leveres et 
sted. Der er intet marked.  
  
 
De fleste af de berørte værker har hyret samme advokat fra ENERGI & MILJØ i 
Aarhus Pernille Aagaard Truelsen samt advokat med speciale i konkurrence sager 
Erik Bertelsen fra Kromann & Reumert. 
 
Juridisk har vi fået følgende udtalelse fra advokaten: 
 
Det er min vurdering, at der ikke er risiko for, at bestyrelsesmedlemmer ifalder 
ansvar. Ligeledes er det min vurdering, at risikoen for, at selskabet bliver pålagt 
bøde, er under 50%. 
 
Sidste nyt i sagen. 
 
Advokaterne arbejder intenst med sagerne og der er nu udtaget 6 værker som 

kommer for Sø & Handelsretten. Sagerne er berammet til september 2025, så får vi 

at se hvordan sagerne ender domsmæssigt. 
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Der har været afholdt syn og skøn i sagerne som ser fornuftigt ud. Så vi må afvente 

om den går varmeværkernes vej. 

Samtidig er det lykkedes advokaterne at få reduceret en eventuel bøde betragteligt 

så BBKV er estimeret til Kr. 190.000, - 

 
Revisionen 
 
Revisionsmæssigt har vi fået følgende udtalelse: 
 
Foreløbige vurdering er, at risikoen for bøde er væsentlig men ikke betydelig. 
 
Det betyder at Balle-Bredsten Varmeværk ikke skal hensætte noget beløb forlods i 
regnskabet. 
 
Bestyrelse og driftsleder handlede i god tro, og er naturligvis påvirket af sagen som 
er tidskrævende og skaber en vis usikkerhed. Vi er anklaget og administrativt dømt 
for at overtræde konkurrencelovgivningen ligesom andre 48 værker. Alle værker 
anker sagen vi til Sø og Handelsretten for at omstødt afgørelsen. 
 
Vi sætter spørgsmålstegn ved garantiprovisionen på 0,55%. 
Dansk Fjernvarme og Energistyrelsen der efterprøver om garantistillelsen er i 
konflikt med varmeforsyningsloven. Vi følger det tæt for at se om vi kan udfordre 
Vejle Kommune på de 0,55% vi betaler årligt. 
 
Jeg vil gerne takke personalet og bestyrelsen for indsatsen i året, et godt 
samarbejde med at klare udfordringerne og holde drift og administrationen 
kørende. 
 
Her til slut vil jeg nævne at vi forsøger fortsat at tiltrække nye kandidater til 
bestyrelsen. Så meld gerne ind hvis I kender nogen der kunne tænke sig at blive 
valgt ind i bestyrelsen. 
 
Bent Stjerneby  

Formand 

29.04.2025 
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